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Høringsvar vedr. udkast til bekendtgørelse om stofindtagelsesrum 

Dansk Psykolog Forening takker for det tilsendte høringsmateriale om stofindtagelsesrum samt mulighe-

den for at afgive høringssvar. 

 

Generelt om bekendtgørelsen  

Dansk Psykolog Forening anser generelt bekendtgørelsen som et skridt i den rigtige retning, især finder 

foreningen det hensigtsmæssigt, at der er tale om bemandede stofindtagelsesrum. Derudover ønsker for-

eningen at gøre opmærksom på, at der ikke er fagligt belæg for argumentet om, at sådanne rum vil skabe 

flere misbrugere – snarer tværtimod.  

 

Social- og sundhedsfaglige tilbud  

Bekendtgørelsen fastslår i § 2, at der i stofindtagelsesrum skal være adgang til relevante social- og sund-

hedsfaglige tilbud. Samtidig fastslås det i § 9 omkring afrapportering, at personalet på stofindtagelses-

rummene skal afrapportere i forhold til henvisninger til både interne og eksterne social- og sundhedsfagli-

ge tilbud samt til stofmisbrugsbehandling.  

 

Dansk Psykolog Forening ser det som yderst positivt, at der i bekendtgørelsen er et indirekte fokus på at 

lette tilgængeligheden til de social- og sundhedsfaglige tilbud samt til tilbud om stofmisbrugsbehandling. 

Et videre skridt vil dog være, at der i forbindelse med stofindtagelsesrum skabes direkte henvisningsmu-

lighed til behandling. Situationen i dag er en for lang ventetid til en for utilstrækkelig behandling. Især 

ventetiden spiller ind, når det kommer til stofmisbrugere. Dette skyldes, at misbrugerens ønske om at 

komme i behandling er et udtryk for motivation i netop den stund – men ikke nødvendigvis et udtryk for 

misbrugerens motivation en til to måneder senere. Derfor er der behov for kortere ventetider, hvilket 

blandt andet kan sikres gennem et tættere samarbejde med kommunerne, gerne formaliseret via samar-

bejdsaftaler, så behandlingen kan bevilliges hurtigst muligt og gerne inden for tre døgn. Dette forudsætter 

naturligvis, at tilbud om stofmisbrugsbehandling udvikles, således at de skaber bedre effekt, end tilfældet 

er nu, herunder at behandlingen tilrettelægges på et tilstrækkeligt højt fagligt niveau med henblik på dels 

at reducere eller stabilisere det aktuelle stofindtag, men i høj grad også reducere forekomsten af tilbage-

fald til misbrug for de borgere, hvor dette er realistisk.  Hvis dette sikres, vil flere formentlig komme ud af 

deres misbrug, hvilket vil medføre både menneskelige og samfundsmæssige gevinster.  
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